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Nyomtatott és online sajtó 
 

Orbán Viktor: se pénzt, se embert nem küldünk a háborúba 
2024. június 12. – MTI, hirado.hu, Magyar Nemzet, origo.hu, Magyarszo.rs 

Magyarország az orosz-ukrán háború kapcsán garanciát kapott arra, hogy az ország területén 

kívül nem kell részt vennie katonai akcióban, és nem kell se pénzt, se embert adnia a 

háborúhoz, továbbá Magyarország területét nem lehet felhasználni a háborúba történő 

bekapcsolódás céljából - jelentette ki Orbán Viktor miniszterelnök a Jens Stoltenberg NATO-

főtitkárral tartott szerdai budapesti sajtótájékoztatón. Orbán Viktor elmondta: Magyarország 

lojális és elkötelezett tagja a NATO-nak, és emlékeztetett arra, hogy 1300 magyar katona vesz 

részt a NATO műveleteiben. Hozzátette, Magyarország azon nem túl nagy számú országok közé 

tartozik, amelyek teljesítik összes vállalt kötelezettségüket: védelmi kiadásai meghaladják a 

nemzeti össztermék két százalékát és a 20 százalékos képességfejlesztési célt is bőven eléri az 

ország. Arra a kérdésre, mi a garancia arra, hogy Magyarországot a jövőben sem fogják 

belekényszeríteni a háborúba, Orbán Viktor azt mondta, két garancia van erre, az egyik a 

magyar kormány, a másik a NATO főtitkára. Elmondta, Magyarország az orosz-ukrán háború 

kapcsán garanciát kapott arra, hogy az ország területén kívül nem kell részt vennie katonai 

akcióban, és nem kell se pénzt, se embert adnia a háborúhoz, továbbá Magyarország területét 

nem lehet felhasználni a háborúba történő bekapcsolódás céljából. 

 

Potápi Árpád János: magyar fiatalok nélkül nincs magyar jövő 
2024. június 12. – MTI, hirado.hu, Demokrata, Vajma.info, Magyarszo.rs, ma7.sk, 

Felvidék.ma, Körkép.sk 

A Miniszterelnökség Nemzetpolitikai Államtitkársága a jövőben is mindent megtesz a Kárpát-

medencei ifjúság támogatása érdekében, mert magyar fiatalok nélkül nincs magyar jövő - 

fogalmazott Potápi Árpád János nemzetpolitikáért felelős államtitkár a Határtalanul 

középiskolai vetélkedő szerdán tartott online nagydöntőjének megnyitóján. Az MTI-hez 

eljuttatott közleményben az államtitkárság azt írta: a Határtalanul programhoz kapcsolódó 

középiskolai vetélkedő - amelyet évek óta megszerveznek - az idén több mint 160 ezer diákot 

ért el. Idézték az államtitkárt, aki köszöntőjében úgy fogalmazott: a Határtalanul program 

célja, hogy minden magyar fiatal iskolás évei alatt legalább egyszer, a magyar kormány 

támogatásával eljuthasson a szomszédos országok magyarlakta területeire. A Határtalanul 

középiskolai vetélkedő küldetése hasonló: lehetőséget teremteni a fiatalok számára, hogy 

megismerkedjenek, összemérjék tudásukat és erősítsék a nemzeti összetartozást. 

 

Átadták Az utazó magazin legjobb turisztikai szolgáltatóknak járó díjait 

2024. június 12. – MTI, Vajma.info 

Átadták Az utazó magazin szavazása alapján 2023-as teljesítményüket értékelve a legjobb 

magyarországi és határon túli turisztikai szolgáltatóknak járó díjakat szerdán Budapesten. 

Potápi Árpád János, a Miniszterelnökség nemzetpolitikáért felelős államtitkára a díjátadón 
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kiemelte, hogy az idegenforgalom a nemzetgazdaság egy erős húzóágazata, amelyben ugyan 

volt egy töréspont, de azt már nagyrészt kiheverte. Az államtitkár úgy vélte, az ágazat 

teljesítménye idén kiugróan jó lesz, ami kihat azokra is, akik utaztatással foglalkoznak, 

szállásadó tevékenységet végeznek vagy éttermet üzemeltetnek. Magyarországon és a Kárpát-

medence térségeiben működő turisztikai szolgáltatók is vannak a díjazottak között - ismertette 

Potápi Árpád János, aki örömét fejezte ki, hogy a nemzeti összetartozást ebből a szempontból 

is meg tudják erősíteni. Flesch Tamás, a Magyar Szállodák és Éttermek Szövetségének 

(MSZÉSZ) elnöke elmondta, hogy minden díjazott kiemelkedik valamiben, ezért érdemes 

tanulni tőlük. A szezon alakulását főként Budapesten bizakodóan értékelte, egyebek mellett 

azért, mert a magyar repülőtér az első negyedévben már magasabb forgalmat ért el, mint a 

Covid előtti csúcsidőszakban. "Ha nem történik az életünkben semmi váratlan, akkor a külföldi 

vendégéjszakák száma megdöntheti a 2019-es csúcsot" - fogalmazott a szakember. Potápi 

Árpád János, Flesch Tamás és Érsek M. Zoltán, Az utazó magazin főszerkesztője közösen adta 

át a díjazottaknak az okleveleket. 

      
Növelte önkormányzati képviselői számát Arad megyében az RMDSZ  
2024. június 12. - Krónika 

Amellett, hogy megőrizte polgármesterei számát Arad megyében az RMDSZ a június 9-ei 

helyhatósági választásokon, növelte önkormányzati képviselőinek számát, így a 2024–2028-

as ciklusban 54 helyi tanácsosa és két megyei tanácsosa lesz a magyar szervezetnek. Jelenleg 

összesen 52 képviselője tevékenykedik az RMDSZ-nek a döntéshozó testületekben, de október 

második felében, amikor lejár a mostani választott tisztségviselők mandátuma, már 56-an 

tehetnek hivatali esküt. Akkor dől majd el az is, hogy hány alpolgármesteri pozíciót tud 

kialkudni a magyar szervezet (jelenleg négy közigazgatási egységben – Kisjenőben, 

Kisiratoson, Németperegen és Tőzmiskén – van tulipános alpolgármester), de Faragó Péter 

megyei elnök szerint a választások végleges eredményeinek ismeretében már a napokban 

megkezdik a tárgyalásokat a mandátumok zömét megszerző Nemzeti Liberális Párt (PNL) 

megyei szervezetének vezetőivel. 

 

Winkler Gyula szerint a digitalizáció lehet a kulcs ahhoz, hogy a romániai 

választások ne Caragiale világát idézzék  
2024. június 12. – Krónika 

Folytatni kell a digitalizálást Romániában, beleértve a szavazatok feldolgozásának módját is, 

mivel az eljárás lassú és kellemetlen helyzeteket teremt – jelentette ki szerdai dévai 

sajtótájékoztatóján Winkler Gyula. Az RMDSZ európai parlamenti képviselője kifejtette: 

számára Caragiale világát idézi a talicskával szállított szavazólapos zsákok látványa. Szerinte 

Romániának „be kell lépnie a 21. századba”, és ezt úgy teheti meg, hogy felhasználja a 

digitalizációra rendelkezésére álló több mint 4 milliárd eurós uniós forrást. „Digitalizálni kell 

a lakosság-nyilvántartást, a szolgáltatásokat és egyebek mellett a választási folyamatot is, hogy 
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ne kelljen többé éjfélkor vagy hajnali ötkor a szavazólapos zsákokat egyik helyről a másikra, 

egyik városból a másikba cipelni”– magyarázta a politikus.  

 

RMDSZ-es EP képviselő: a román szavazatok is hozzájárulhattak a sikerünkhöz  
2024. június 12. – Krónika, Nyugati Jelen 

Sikeresnek bizonyult az önerőből megméretkező magyarság az erdélyi szórványmegyékben a 

vasárnapi romániai helyhatósági választásokon, a Romániai Magyar Demokrata Szövetség 

(RMDSZ) több megyében, településen növelte önkormányzati jelenlétét. Winkler Gyula, az 

RMDSZ Hunyad megyei szervezetének elnöke szerdán Déván tartott sajtótájékoztatóján 

elmondta: a dél-erdélyi megye magyarságának sikerült megmutatni, hogy „szórványközösség” 

ugyan, „de összetartó, jövőbe tekintő közösség”. Az újabb mandátumot szerzett EP-képviselő 

az Agerpres beszámolója szerint úgy értékelt: a sikerhez a jó mozgósítás mellett többségi, 

román szavazatok is hozzájárulhattak, mert sok szórványtelepülésen az RMDSZ a magyarság 

arányát meghaladó voksarányt ért el. „Itt, Hunyad megyében és más szórványközösségekben 

is sikerült olyan szavazókat is megszólítani, akik eddig nem velünk voltak, de most felismerték 

és elismerték: munkánkkal egész Erdély javát szolgáljuk, az egész térség fejlődése fontos 

számunkra” – idézte Winkler Gyulát az EP-képviselő sajtóirodájának közleménye.  

 

Végleges eredmények: 41,35 százalékkal nyerte Soós Zoltán a polgármester-

választást 
2024. június 12. – Maszol 

A hivatalban lévő városvezetőnek korábbi elődjével, Dorin Floreával szemben sikerült 

felülkerekednie. Utóbbi a leadott szavazatok 29,48 százalékát tudhatja magáénak. 

Meglepetésre harmadik helyen végzett Pop Cosmin üzletember, független jelölt 13,91 

százalékkal és csupán a negyedik helyre került a Nemzeti Liberális Párt (PNL) által támogatott 

Horațiu Suciu szívsebész, aki a voksok 6,72 százalékát szerezte meg. Az Egyesült Jobboldal 

(USR) jelöltje, Radu Pescar 3,04 százalékos, Rodica Baciu 2,45 százalékos, a Románok 

Egyesüléséért Szövetség (AUR) jelöltje, Cristian Vântu 1,73 százalékos, a Szabad Emberek 

Pártja (POL) jelöltje, Radu Bălaș pedig 1,29 százalékos eredményt ért el. 

 

Bihar megye: válaszút előtt az RMDSZ és az EMSZ viszonya 
2024. június 12. – Maszol 

Lezárultak a helyhatósági választások, az eredmények alapján pedig az RMDSZ került ki 

győztesen az EMSZ-szel szemben Bihar megyében. Miközben az RMDSZ-re összességében 

több szavazat érkezett, mint négy évvel ezelőtt, addig az EMSZ támogatottsága csökkent, meg 

se közelítette az ötszázalékos bejutási küszöböt Nagyváradon és a Bihar megyei tanácsban. 

Külön-külön indultak ugyanis a választáson, emlékezetes, hogy az EMSZ nem fogadta el, hogy 

az RMDSZ listáján – bejutó helyen – indítson jelöltet, koalíciós listához kötötték az 

együttműködést. Így történt, hogy ahogyan korábban, most ismét két magyar párt közül 

választhattak a Bihar megyeiek. Az eredményeket értékelve Szabó Ödön, az RMDSZ Bihar 

megyei szervezetének ügyvezető elnöke úgy vélekedett, hogy a magyar közösség részéről 
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„nagyon egyértelmű” az üzenet. Szerinte „húsz év eredménytelen politizálás után” ezt a 

megosztást le kellene zárni, és megtenni a következő lépést, amit mintegy visszarendeződésben 

képzel el. 

 

Végleges: az RMDSZ jelöltje, Béres Csaba marad Székelyhíd polgármestere 
2024. június 12. – Maszol 

Maratoninak mondható választás végére tett pontot a központi és a megyei választási bizottság 

azzal, hogy kimondta: egyetlen szavazattal Béres Csaba, az RMDSZ jelöltje megnyerte a 

vasárnap megtartott polgármester-választást. Mint ismert, a Bihar megyei kisvárosban 

tetőfokára hágott a hangulat, miután példátlanul hosszúra nyúlt a vasárnap leadott voksok 

megszámolása. Mint írtuk, ez azért alakult így, mert az Erdélyi Magyar Szövetség (EMSZ) azt 

kérvényezte, hogy csakis a szavazókörzet elnök nyúlhasson hozzá a szavazólapokhoz és azokat 

egyesével mutassa fel. Nos, a városban és a hozzá tartozó falvakban mintegy hatezer polgár élt 

szavazati jogával, és mivel mindenki öt szavazólapot kapott, az öt urnából ez mintegy 

harmincezer szavazólap egyenkénti ellenőrzését jelentette. A szavazatok első megszámolása 

után néhány szavazat előnnyel az EMSZ jelöltje, Boros Dávid jött ki nyertesen. Az RMDSZ 

kérelmezte a szavazatok újraszámolását, és ebbe beleegyezett az EMSZ is - tudtuk meg a helyi 

választási bizottság tagjaitól.  

 

A hivatásos búslakodástól az elégedett bajuszpödrésig  
2024. június 12. – Székelyhon 

Antal Árpád, Bokor Tibor, Korodi Attila és Tamás Sándor nyugodtan hátra dőlhet – politikusi 

szlengen „folytathatja az elkezdett munkát” –, Péter Ferencnek és Soós Zoltánnak azonban 

nagyon nehéz időszakra kell berendezkednie. Mindeközben Csergő Tibornak és Gálfi Árpádnak 

pakolnia kell. Elemzésünk következik a helyhatósági választások után. Kezdjük rögtön egy 

klisével: a sikerért meg kell dolgozni. Igaz ez az élet minden területére, így a politikára is. 

Magyarán: ha a kampány idején nem teszik oda a csontot a közéleti szerepvállalásra készülők, 

akkor hiába várják a sikert, nem fog jönni. Ezt talán Korodi Attila sem gondolta volna 

Csíkszeredában kétségtelenül élete nagy lehetőségét szalasztotta el az Erdélyi Magyar 

Szövetség (EMSZ) helyi szervezete, hiszen nem volt képes kihasználni a március óta tartó 

„újlendület-ellenes” hangulatot.  

 

Egy meglepő (?) választási eredmény tanulságai Gyergyószentmiklóson  

2024. június 12. – Székelyhon 

Az RMDSZ-ben a biztonság esélyét, Nagy Zoltánban a közösséget összefogni képes vezetőt 

látják a gyergyószentmiklósiak – ez a vasárnapi választás eredményének az alapvető 

magyarázata. Hogy a gyergyószentmiklósi választáson történteket érteni lehessen, szükséges 

az, hogy négy vagy inkább nyolc-kilenc évet is visszaugorjunk az időben. 2016-ban az RMDSZ 

nem tudott olyan jelöltet állítani, aki képes lett volna legyőzni Nagy Zoltánt, az MPP jelöltjét. 

Felismerték az akkori közhangulatot, amit alapvetően meghatározott az, hogy 2015-ben Mezei 

Jánost a fekete maszkosok elvitték egy olyan vád miatt, amit teljesen nevetségesnek tartottak 

E
rd

é
ly

 

https://maszol.ro/belfold/Vegleges-az-RMDSZ-jeloltje-Beres-Csaba-marad-Szekelyhid-polgarmestere
https://szekelyhon.ro/aktualis/a-hivatasos-buslakodastol-az-elegedett-bajuszpodresig
https://szekelyhon.ro/aktualis/egy-meglepo-valasztasi-eredmeny-tanulsagai-gyergyoszentmikloson


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2024. június 13. 

a gyergyóiak. Akkoriban sorra vitték el a székelyföldi önkormányzati vezetőket ilyen-olyan 

vádak alapján. Kialakult akkor egy „csakazértis” hangulat, amit körülbelül így lehetne 

megfogalmazni: ha a DNA tönkre akarja tenni a polgármestert, akkor annak utódja, az 

alpolgármesterből előre lépett Nagy Zoltán mellé állunk”.  

 

Nem jött be az ellenzék trükközése, az RMDSZ folytatja a munkát 

Kézdivásárhelyen  
2024. június 12. – Székelyhon 

Korábban nem tapasztalt agresszivitású, személyes támadásoktól sem mentes választási 

kampány zajlott az elmúlt hetekben az ellenzék részéről Kézdivásárhelyen, a vasárnapi 

eredmények alapján azonban a céhes város lakói nem díjazták a mocskolódást, és magas 

részvétel mellett, újabb négy évre szavaztak bizalmat az RMDSZ-es városvezetésnek – hangzott 

el azon a szerdai sajtótájékoztatón, amelyen a kézdivásárhelyi elöljárók, valamint a szövetség 

helyi és megyei vezetése értékelte ki a helyhatósági- és európai parlamenti választások 

eredményeit. Dávid Sándor, az RMDSZ kézdivásárhelyi szervezetének elnöke pártállástól 

függetlenül megköszönte a kézdivásárhelyieknek, hogy éltek szavazati jogukkal, és hogy a négy 

évvel ezelőtti választásokhoz képest jóval nagyobb számban – több mint háromezerrel többen 

– járultak az urnákhoz.  

 

Vincze Loránt Brüsszelben: Az Európai Bizottság adósa az őshonos kisebbségnek 
2024. június 12. – Maszol, Nyugati Jelen, Ma7.sk 

Az Európai Bizottság (EB) adósa az őshonos nemzeti kisebbségeknek, az elmúlt öt évben az EB 

elmulasztotta a jogalkotást és a Bizottság elnöke nem tartotta be az ígéretét. Ezt ki kell javítani 

és új alapokra kell helyezni a kisebbségvédelem ügyét, 50 millió őshonos kisebbséghez tartozó 

európai polgár is megérdemli az egyenlőséget és a jogvédelmet – mondta Vincze Loránt az 

Európai Néppárt első brüsszeli frakcióülésén, amelyen jelen volt Ursula von der Leyen, az 

Európai Bizottság elnöke. Az RMDSZ újraválasztott európai parlamenti képviselője 

emlékeztetett arra, hogy az Európai Néppárt egyelőre nem egységes a néppárti elnökjelölt, 

Ursula von der Leyen támogatásában, ez látszott a bukaresti kongresszus szavazásán. Az egység 

megteremtéséig még sok a tennivaló, idézi a képviselőt az RMDSZ közleménye. Vincze Loránt 

az ülésen beszámolt az RMDSZ „hatalmas választási győzelméről”, amelynek nyomán 100 ezer 

szavazattal növelte korábbi támogatóinak számát, erős megbízást adva két európai parlamenti 

képviselőjének. 

 

Tíz alkotást vetítenek a kolozsvári filmszemle magyar filmnek szentelt napján 

2024. június 12. – MTI, Krónika 

Tíz alkotást láthat a közönség idén a 23. Transilvania Nemzetközi Filmfesztivál (TIFF) magyar 

filmnek szentelt napján, június 19-én. A kolozsvári vetítéseken számos alkotó is jelen lesz - 

közölték az MTI-nek küldött közleményükben szerdán a szervezők. A június 14-24. között zajló 

kolozsvári filmszemle Magyar Film Napja elnevezésű programját hagyományosan a fesztivál 

szerdai napján, idén június 19-én tartják. A többnyire belvárosi mozikban tartott vetítéseket 
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közönségtalálkozók is követik. A dokumentumfilm-versenyszekcióba beválogatott Kix című 

alkotás a TIFF egyetlen magyar versenyfilmje: egy budapesti utcagyerek életének jelentős 

szakaszát meséli el másfél órában. A vetítést közönségtalálkozó követi, ahol Révész Bálint és 

Mikulán Dávid rendező mesél a film elkészítéséről. 

 

„Büszkén és hálásan” ünneplik Váradon a románok a több száz magyar civil 

haláláért felelős Avram Iancut  
2024. június 12. - Krónika 

Nagy csinnadrattával, a románok körében népszerű népzenei előadókkal emlékeznek a több 

száz magyar civil haláláért felelős Avram Iancura a 2024-es emlékév jegyében Nagyváradon, a 

magyarok által ma is Szent László térnek nevezett főtéren. „Ebben az emlékévben büszkén és 

hálásan ünnepeljük nemzeti történelmünk egyik legfényesebb alakját: Avram Iancut – az 1848-

as erdélyi forradalom kiemelkedő vezetőjét, aki bátorsága és elszántsága révén a hazaszeretet 

és a haza iránti elkötelezettség igazi példaképévé vált. 200 évvel születése után Avram Iancu 

továbbra is az igazságért, a szabadságért és a nemzeti identitásért folytatott küzdelem 

szimbóluma” – áll a városháza által szerdán kiadott közleményben.Azt ugyanakkor nem jegyzik 

meg, hogy melyik hazáról van szó, hiszen Iancu magyar alattvalóként vezetett lázadást 

Magyarország ellen, a Habsburgok szolgálatában.  

         
A kétnyelvű tábla a bürokrácia ellenére a helyén marad 
2024. június 12. – Új Szó 

Egy adminisztratív hiba miatt került újra a figyelem középpontjába Nyitra megye első 

kétnyelvű, magyar–szlovák közúti táblája. Az illetékesek már dolgoznak a probléma 

elhárításán, szerintük a tábla a helyén maradhat. A Komáromi Járási Hivatal elöljárója, Tomáš 

Nagy elmondta, adminisztratív hibáról van szó, a kérvény már úton van. Ha pedig befut 

hozzájuk a szóban forgó dokumentum, akkor ők azt jóváhagyják, hiszen a tábla műszaki 

paraméterei megfelelnek a szabványoknak. Kijelentette, a tábla a helyén marad. OroszÖrs arról 

beszélt, Nyitra megyében 686 kétnyelvű táblának elkészült már a szabványosított terve, ezeket 

folyamatosan, a megye anyagi lehetőségeinek fényében helyezik majd ki. 

 

Számos határon túli magyar házaspárnak is segítséget nyújtott az Apor Vilmos 

Katolikus Főiskola egyedülálló programja 
2024. június 12. – Felvidék.ma 

Öt év alatt több mint ötven, köztük számos külhoni magyar házaspár vett részt az Anna–

Joachim-programban, amelyet 2019-ben hozott létre az Apor Vilmos Katolikus Főiskola. A 

régóta gyermekre váró házaspárok a különleges tréningeken megélhetik a sorsközösségből, a 

problémák megosztásából és közös feldolgozásából fakadó erőt, emellett intenzív pszichológiai 

és mentálhigiénés támogatást kapnak. Az elmúlt öt évben több mint 50 házaspár vett részt a 

programban, legalább 10 százalékuk határon túli magyar területről érkezett. „A meddőség 
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negatív hatással van az egyéni jóllétre, a párkapcsolatra, a szociális kapcsolatokra is.” - mondja 

Homokiné Hollósi M. Cecília tanácsadó szakpszichológus, az Anna–Joachim-program 

szakmai vezetője. 

 

Utazó magazin: Két neves felvidéki turisztikai célpont is díjazott lett 
2024. június 12. – MTI, Ma7.sk 

A 26 éves Az Utazó magazin 2024-ben is meghirdette hagyományos, az elmúlt év legjobb 

turisztikai szolgáltatóit díjazó közönségszavazását olvasói és a határon túli magyar médiumok 

olvasóinak körében. A díjátadónak, amelyet Potápi Árpád János, Nemzetpolitikai Államtitkár 

és Flesch Tamás az Magyar Szállodák és Éttermek Szövetsége elnöke is részt vett, június 12.-én 

a Continental Hotel Budapest adott otthont. A határontúli díjazottak közül a felvidéki magyar 

szálláshely a St. Peter Vini, míg a felvidéki magyar étterem a Private Pepo Fish csárda. 

 

Lélekmentő és a magyarságot megtartó küldetésben 
2024. június 12. – Felvidék.ma 

A Trianon és az egyházak címmel a Magyar Egyháztörténeti Enciklopédia Munkaközösség 

(METEM) és a Historia Ecclesiastica Hungarica Alapítvány (HEH) által közösen kiadott bő 

hétszáz oldalas tanulmánykötetet június 7-én mutatták be Budapesten, a Sapientia Szerzetesi 

Hittudományi Főiskolán. A 100. évfordulóra számos fontos könyv jelent meg Trianonról, de az 

egyházak lélekmentő, magyarságot megtartó szerepéről ilyen összefoglalás mostanáig még 

nem készült. A kötet átfogóan vizsgálja az egyes felekezetek területi, szervezeti változásait az 

1918–23-as időszakban, úgy, hogy az anyaországban maradt és a határon túlra került részeket 

egyaránt figyelembe veszi. 

 

Farkas Ottó a miskolci könyvhéten mutatja be munkáit 
2024. június 12. – Felvidék.ma 

Farkas Ottó gömöri író, újságró 2024. június 13-án, csütörtökön Miskolcon, a 95. Ünnepi 

Könyvhéten, az Erzsébet téri Felvidék Ház pavilonjában (Kárpátia Könyvesház) 17 órától 

dedikálja könyveit. A “Betyáros történetek” olyan betyárokról szól, akik valamikor 

meghatározó figurái voltak az Ipoly és a Sajó vidékének, Torna, Gömör, Nógrád, Hont, Borsod 

és Heves vármegyének, mára azonban a nevük és tetteik csaknem feledésbe merültek. A 

könyvből megtudjuk egyebek között, hogy a betyárok közül kit neveztek kandúrnak és egyben 

nemzeti betyárvezérnek, vagy melyik betyár érdemelte ki a Gömör Rózsa Sándora nevet. 

 

Lesz még a magyaroké Felvidék (a politikában)? 
2024. június 12. – Ma7.sk 

Hosszú idő óta csupán eredménytelen egyhelyben topogás van, ami már lejtmenetbe váltott át! 

Az őszi parlamenti választásokon a Szövetség a szavazatok mindössze 4,39%-át tudhatta 

magáénak, ami 130 ezer voksot jelentett szeptemberben, szombaton pedig az EP-választáson 

még kevesebb, csak 3,9 százalék jutott neki, ami 57 350 voksot jelentett számára. Tehát a 

lejtmenetet nemhogy nem sikerült megállítani, hanem minden fogadkozás ellenére továbbra 
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sincs változás az etnikai pártban! Úgy tűnik, hogy a magyar párt annak ellenére, hogy fuzionált, 

egyre inkább regionális párttá válik, és az országos választásokon nem terem neki szólóban 

babér. 

 

Nem vagyunk tényezők 
2024. június 12. – Cúth Csaba, Bumm.sk 

A Magyar Szövetség követi az MKP-k (Magyar Koalíció Pártja, Magyar Közösség Pártja), a 

Magyar Közösségi Összefogás és a Szövetség legrosszabb hagyományait és a parlamenti 

választások után kiderült, hogy a 2019-es EP-választás, amikor pár 100 szavazaton múlt Csáky 

képviselősége, az nem kisiklás volt, hanem a tendencia maga. A karikák számát tekintve 4 

jelölttel érdemes foglalkozni: Ódor Lajossal, Berényi Józseffel, Hamran Istvánnal és Orosz 

Örssel. A sok adat önmagáért beszél, a tanulságok levonása a magyar politikai élet szereplőire 

várna, de sajnos ők nem jeleskednek ebben a műfajban. 

     
Ana Brnabić: Szerbia nagyra értékeli Magyarország támogatását 
2024. június 12. – PannonRTV 

Magyar Józseffel, Magyarország szerbiai nagykövetével tárgyalt Ana Brnabić, a szerb 

köztársasági parlament házelnöke. Szerbia mindenképp értékeli Magyarország támogatását, 

mint például, azt hogy Koszovó függetlenségének ügyében is Szerbia mellett állt a NATO 

tagállamok közgyűlésének szavazásán - mondta Ana Brnabić. A szerb köztársasági parlamenti 

házelnök Magyar Józseffel, Magyarország szerbiai nagykövetével találkozott Belgrádban. 

Brnabić kiemelte, az egyre gyakoribb hivatalos látogatások is utalnak a Szerbia és 

Magyarország közötti baráti kapcsolatok intenzitására, valamint a kiváló és fejlődő 

együttműködésre a két ország között. A megbeszélésen kiemelték a Szerbia és Magyarország 

közötti Stratégiai Tanács létrejöttének fontosságát, amely tovább erősíti a két ország közötti 

politikai, gazdasági és minden egyéb kapcsolatot. 

 

Az Európai Régiók Képviselőházának Közgyűlésén vesz részt a vajdasági 

küldöttség 
2024. június 12. – PannonRTV 

A grúz Batumi városába utazott a Tartományi Képviselőház küldöttsége, Juhász Bálint 

házelnök, valamint Damir Zobenica és Aleksandra Maletić alelnökök, ahol részt vesznek az 

Európai Régiók Képviselőházának Közgyűlésén. Juhász Bálint rámutatott, hogy a vajdasági 

tartományi parlament ebben a mandátumában is elkötelezetten és aktívan részt vesz az 

Európai Régiók Képviselőházának minden olyan programjában és projektjében, amely 

hozzájárulhat a pozitív imázs kialakításához Vajdaság és egész Szerbia tekintetében, és konkrét 

hasznot hoz polgárainak. Holnap a Tartományi Képviselőház küldöttsége részt vesz az Európai 

Unió és a Fekete-tengeri régió bővítéséről szóló 8. csúcstalálkozón, valamint az Európai Régiók 

Képviselőházának közgyűlésén. 
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Közlekedő Petőfi 
2024. június 12. – Magyarszo.rs 

egnap ünnepélyes keretek között adták át a 2023-as évi Európai Mobilitás Hét és Autómentes 

Nap rendezvénysorozat részeként meghirdetett képzőművészeti pályázat elismeréseit a 

szabadkai Városháza dísztermében. A pályázatot, amelyre nemcsak Magyarországról, hanem 

Vajdaságból, Erdélyből és Kárpátaljáról is érkeznek munkák, minden évben kiírják. Az 

eseményen Mészáros Imre, a magyarországi Építési és Közlekedési Minisztérium 

osztályvezetője elmondta, hogy több kategóriába sorolták a beérkezett pályamunkákat. A díjak 

között szerepeltek ajándékcsomagok, vásárlási utalványok, rollerek és fődíjként kerékpárok. 

 

Két vajdasági szolgáltatót is díjazott Az Utazó Magazin 
2024. június 12. – PannonRTV 

Két vajdasági turisztikai szolgáltatót is díjazott a magyarországi Az Utazó Magazin. Számos 

kategóriában választották ki közönségszavazattal a 2023-as év legjobbjait. Az év vajdasági 

szállodájának díját a zentai Royal Szálloda nyerte. Biczok Róbert, igazgató és tulajdonos, Royal 

Hotel, Zenta, Szerbia: „Nagyon nagy megtiszteltetés számunkra, hogy ilyen díjban 

részesültünk. Nagyon feldob bennünket, munka terén is, és emberileg is. Ez a szálloda egy 4 

csillagos szálloda Zentán, ez egy gyönyörűség, aki volt már Zentán, az láthatta, olyan mint egy 

ékszerdoboz, 113 éves.” Az év vajdasági magyar éttermének járó díjat a szabadkai Huszár 

Lángos nyerte el. Huszár Krisztián, tulajdonos, Huszár Lángos, Szabadka, Szerbia: 

„Meglepődtem a díjon, és megtiszteltetés, hogy az év vajdasági étterme díját megkaptuk, és ez 

csak arra ösztökél bennünket, hogy tovább folytassuk, amit eddig is csináltunk, és az 

embereknek sok örömet okozzunk a sok lángosfogyasztásban.” 

 

Táncházat tartott a Juhász zenekar 
2024. június 12. – PannonRTV 

Kelebiai, szabadkai, bácsfeketehegyi, kúlai és hajdújárási fiatalokkal telt meg a Szekeres László 

Alapítvány pincehelyisége szerda este. Borkóstolóval egybekötött családi majd felnőtt 

táncházra várták a népzenekedvelőket. A fergeteges hangulatról ezúttal is a Juhász zenekar 

gondoskodott. Az est folyamán széki, magyarpalatkai és mérai táncokat sajátíthattak el az 

érdeklődők. Ez a táncház vajdaság egyetlen havi rendszerességgel megtartott ilyen mulatsága, 

melynek a fő célja a népi kultúra népszerűsítése a fiatalok körében. Az egész évben megvalósuló 

programsorozatot a Csoóri Sándor Alap támogatta. 

 

Zenei- és mozgásfesztivál Palicson 
2024. június 12. – PannonRTV 

Negyedik alkalommal szervezik meg Palicson a zenei- és mozgásfesztivált, avagy a Palićke 

notice-t. Az eseményre több mint 170 gyereket várnak Szerbiából, Magyarországról, 

Montenegróból és Horvátországból. A fejlődési rendellenességgel élő diákok közös 

műsorszámmal lépnek fel. A szervezők célja, hogy minél jobban motiválják a kicsiket és 

nagyokat egyaránt a szocializálódásra, a kapcsolatteremtésre, valamint a különbségek 
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leküzdésére. A fesztivál idei témája az Eurovíziós dalok lesznek. Az esemény létrejöttét 

Szabadka Város támogatja. 

 

Sikeres kézilabdásoknak és diáksportolóknak köszönték meg az eredményeiket 
2024. június 12. – PannonRTV 

A városháza nagytermében fogadta Magyarkanizsa polgármestere az idei Diákolimpia sikeres 

általános iskolás résztvevőit és a Magyarkanizsa Kézilabda Klub tagjait. A kézilabda klub 

fennállásának legnagyobb sikerét érte el, míg az általános iskola tanulói köztársasági szinten 

harmadik helyen végeztek a Diákolimpián. A község hírnevét nem csak a Diákolimpián részt 

vett gyerekek vitték tovább, hanem a Magyarkanizsa Kézilabda Klub csapata is. A klub 

történetében az idei a legsikeresebb év. Minden csapatuk részt vett a bajnokságban és éremmel 

tértek haza. 

       
Humanitárius kérdésekről tárgyalt Bacskai József és Roman Szaraj 
2024. június 12. – Kárpátalja.ma 

Humanitárius kérdésekről tárgyalt Roman Szaraj, a Kárpátaljai Megyei Tanács elnöke és 

Bacskai József, Magyarország Ungvári Főkonzulátusának főkonzulja június 11-én. Roman 

Szaraj megköszönte Magyarország folyamatos támogatását és segítségét. Erre példa a 

közelmúltban a kárpátaljai kórházaknak küldött magyarországi humanitárius 

segélyszállítmány, amely közel 1 millió euró értékű orvosi felszerelést tartalmazott. A főkonzul 

biztosította a megyei tanács elnökét arról a magyarországi kezdeményezésről, amely az ukrán 

gyermekek egészségének javítására és a sebesült katonák rehabilitációjára irányul. A két fél 

megvitatta továbbá országaik részvételi szándékát a Három Tenger Önkormányzati 

Kongresszusán, amely június 12-én kezdődik Lengyelországban. 

 

Sérült ukrán gyermeket szállítottak Magyarországra további kezelés céljából 
2024. június 12. – Karpat.in.ua 

A napokban egy 11 éves ukrán kisfiút sikerült átszállítani a Kárpátaljai Megyei 

Gyermekkórházból a budapesti Heim Pál Gyermekgyógyászati Intézetbe. A Herszon megyéből 

származó Iván még májusban a nagypapájával legeltette a kecskéket a hozzájuk közel eső 

mezőn, mikor az egyik állat rálépett egy aknára. A robbanás hatására a kis Iván lábába rengeteg 

repesz került és a sípcsontján nyílt törést szenvedett. Julija Hrisina, parlamenti képviselő 

kezdeményezésére Magyarország Külgazdasági és Külügyminisztériuma megtette a megfelelő 

lépéseket ahhoz, hogy a gyerek további kezelését Magyarországon végezzék, ahol kiszedik a 

megmaradt három repeszdarabot a lábából, amit egy hosszas rehabilitáció is követ majd. A 

gyermekek kérdésében mindig sikeres az együttműködés az ukrán és a magyar fél között, 

hiszen a kicsik támogatását mindkét ország kiemelt ügyeként tekinti. A kis Ivánt a tervek 

szerint, több sérült társa fogja még követni. 
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Ungvári újságíró: egy Volkswagen kisbusszal 18-an törhettek át a határon 
2024. június 12. – KISZo.net 

A hétvégén egy katonai teherjármű platóján 32-en törtek át Magyarország irányába 

Mezőkaszony és Nagybégány térségében. Ezúttal pedig egy Volkswagen kisbusszal közelítették 

meg Beregszász közelében a zöldhatárt, tudta meg Vitalij Glagola ungvári újságíró. A közösségi 

posztjában publikált információk szerint ezúttal 18-an lehettek összezsúfolódva a kisbuszban, 

amit a határ közelében hagytak, ők pedig átmenekültek a szomszédos országba. Az esetet a 

határőrség hivatalosan még nem erősítette meg. Korábban viszont Andrij Demcsenko országos 

szóvivő a katonai járművel történő szökés kapcsán elmondta, kérték a magyar hatóságokat, 

toloncolják vissza a határsértőket. Magyarország viszont több alkalommal is jelezte már, akik 

a háborús veszély miatt menekülnek el Ukrajnából, őket nem fogják visszatoloncolni, mint 

ahogyan a hadköteles korú ukrán állampolgárokat sem kívánják hazaküldeni. 

 

Döntött az ukrán kormány: Nem kell külföldről hazautazni a TTSZTK-ba a 

regisztráláshoz 
2024. június 12. – karpataljalap.net 

Ukrajna miniszteri kabinetje lehetővé tette a külföldön tartózkodó férfiak számára, hogy a 

konzulátusokon álljanak katonai nyilvántartásba – jelentette az Ukrajinszka Pravda június 7-

én a Védelmi Minisztérium sajtószolgálata nyomán. „Az újítás vonatkozik többek között az 

Ukrajna külföldi diplomáciai intézményein keresztül történő katonai regisztráció lehetőségére 

azon személyek esetében, akik három hónapnál tovább tartózkodnak külföldön. Ezentúl a 

sorkötelesek, hadkötelesek és tartalékosok anélkül állhatnak nyilvántartásba, hogy 

személyesen megjelennének a járási toborzási és szociális támogatási központban” – jelezte a 

kormány. 

 

A Kárpátaljai Hazajáró Egylet jubileumi 100. túrája 
2024. június 12. – Karpat.in.ua 

Mérföldkőhöz ért a Kárpátaljai Hazajáró Honismereti és Turista Egylet. 2019-es 

megalakulásukkor nem is gondolták, hogy 5 év múlva három számjegyű túra teljesítéséről 

beszélhetnek majd. Idén azonban sikerült elérni a jubileumi 100. túrát is. Erre az alkalomra a 

szervezők szerettek volna egy különlegesebb útvonalat választani, így a Volóci-hágótól indulva 

érik el az egykori ezeréves országhatárt, amely ma Kárpátalja és Lemberg megye határa. Végig 

gerinctúrában volt részük, bár az időjárás kissé megtréfálta a csapatot, egy igazi túrázónak 

viszont az eső meg sem kottyan. 16 km tesznek meg mire elérik a Vereckei hágót és az ott 

magasodó Honfoglalási emlékművet. A Hazajáró Egylet fontosnak vélte, hogy a jubileumi 

túrájukon itt énekeljék el a himnuszt, és itt mondjanak el egy imát. 

 

Családi nap Fancsikán 
2024. június 12. – Karpat.in.ua 

A családnak, a közösségi életnek megtartó ereje van. Ez különös akkor fontos, amikor nehéz 

időszakot élünk meg. Ezzel a céllal szervezett családi napot Fancsikán a KMKSZ helyi 
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alapszervezete. Az alkalomnak a Jótékonysági Római Katolikus Szent Katalin Óvoda előadó- 

és sportterme adott otthont. A Nagyszőlőstől mindössze 7 km-re eső község maréknyi magyar 

közössége őrzője a magyar létnek, hangsúlyozta Kudron Zoltán, a KMKSZ Nagyszőlői Járási 

Középszintű Szervezetének ügyvezető elnöke. A rendezvényen jelen volt Petei Judit, a 

Kárpátaljai Megyei Tanács képviselője. Felszólalásában összefogásra és a közösség 

megtartására bíztatta szülőfaluja magyarságát.  

  
Lépést tartanak a tervekkel 
2024. június 12. – Nepujsag.net 

Haladnak a munkálatok a gyertyánosi tagiskola melletti tornaterem építésén, s úgy tűnik, 

biztosan tartható lesz a december végi kivitelezési határidő. Az építmény betonkonstrukciója 

és a falak felállítását követően most a szerelési munkák folynak. Beépítették már a 

nyílászárókat, készen van az aljszerkezet a tornaterem zajszigeteléséhez, a vakolás is 

megtörtént. Zajlik a szaniterhelyiségek felszerelése, a mennyezetbe részben már bekerült a 

szellőzőrendszer, állnak a válaszfalpanelek is. Elkészült az új tornatermet és a meglévő 

iskolaépületet összekapcsoló folyosó vasszerkezete is. A gyertyánosi beruházás az 1. Számú 

Lendvai KÁI sportprogramját segíti, de a tornaterem szabadidős-rekreációs célokra a helyi 

lakosok számára is rendelkezésre áll. A fejlesztés értéke 1,4 millió euró, amihez az MMÖNK a 

Bethlen Gábor Alapnál 960 ezer euró támogatás nyert. 

 

Anyaországi iskolások a Mintagazdaságban 
2024. június 12. – Nepujsag.net 

A Muravidéki Mintagazdaság idén először fogadta a Határtalanul program keretében az iskolai 

csoportokat. A program célja a nemzeti összetartozás erősítése, minél több élő emberi 

kapcsolat és barátság megteremtése, valamint a határon túli magyarság megismertetése. Az 

anyaországi diákok a látogatás keretében megtekinthették a fenntartható gazdaság működését, 

az ott termelt növényeket és a legeltetéses állattartást. Lapunk ottjártakor épp Marcaliból 

érkezett 62 hatodik és hetedik osztályos diák hat kísérőpedagógus társaságában, akik együtt 

fedezték fel az oktatási központot. 

 

Interaktív magyaróra 
2024. június 12. – Nepujsag.net 

Anyanyelvi piknik keretében mélyedhettek el az 1. Számú Lendvai KÁI és a Göntérházi KÁI 

diákjai nyelvünk bugyraiban. A Petőfi Kulturális Ügynökség Kazinczy Műhelye által szervezett 

rendezvény első felében a résztvevők dr. Balázs Géza nyelvészprofesszor gyerekek számára is 

szórakoztató előadását hallgathatták meg, majd következett a neheze! A tanulók csoportokba 

rendeződve mérették meg tudásukat a tájszavak, valamint a szólások és a közmondások 

szövevényes világában. 
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A tanév végét piknikkel ünnepelték Muraszombatban 
2024. június 12. – Nepujsag.net 

A héten Muraszombatban is véget ért a magyartanítás. Ősszel lesz tíz éve annak, hogy újra 

elkezdődtek a magyarórák a szórványban élő gyerekek számára, akiknek a lakhelyén nem 

működik kétnyelvű oktatási intézmény. Először az MMÖNK szervezésében folyt a 

magyartanítás, majd 2016-tól a Muravidéki Pedagógusok Egyesülete vette át a feladatot. A 

tanórák megvalósulását Magyarország Belügyminisztériuma támogatja, kivitelezője pedig az 

MPE szaktanácsadója, dr. Gróf Annamária. Idén tizenkét tanuló vett részt az órákon, közülük 

egy anyanyelvi szinten tud, számára külön foglalkozásokat szerveztek. A másik tizenegy tanuló 

az 1. Számú Muraszombati Általános Iskolába, valamint a Bagonyai Általános Iskolába jár 3. 

osztálytól 8. osztályig, és heti egyszer 60 percben tanultak magyarul. 

 

Nagy volt a meglepetés és az öröm 
2024. június 12. – Nepujsag.net 

Kelepelő című gyermeklap idei kismese-pályázata sikeresnek bizonyult, hiszen a határidőig 

összesen 22 alkotás érkezett a muravidéki általános iskolák tanulóitól. A három díj mellett két 

különdíjat is kiosztottak. A szerkesztőség zsűrijének egyöntetű véleménye alapján az 1. 

helyezést Tukszár Olivér, az 1. Sz. Lendvai KÁI Gyertyánosi Tagiskolának 3. osztályos tanulója 

a Varázslatos ceruza című mesével nyerte el. A 2. helyezett Kaszás Nastja, az 1. Sz. Lendvai KÁI 

3.a osztályos tanulója lett A tenger alatt című meséjével, míg a 3. helyezett Jambrich Kamilla, 

az 1. Sz. Lendvai KÁI 5. osztályos tanulója lett a Ha én kaméleon volnék című meséjével. 

Különdíjban Sobočan Ula, az 1. Sz. Lendvai KÁI 5.a osztályos tanulójának Az új állatkert című 

meséje, illetve a 2. Sz. Lendvai KÁI 1–4. osztályos tanulóinak Tavaszt kereső kaland című 

meséje részesült. 

 
 

Elektronikus sajtó 

 
Határok nélkül 

2024. június 12. – Kossuth Rádió 

 

Kicsivel több mind 44 százalékos volt a részvételi arány Csíkszeredában vasárnapi helyhatósági 

választásokon. A jelenlegi polgármester, Korodi Attila, a Romániai Magyar Demokrata 

Szövetség jelöltje, a szavazatok 73,1 százalékát kapta. A székelyföldi város önkormányzatába is 

jelentős többséggel jutottak be a magyar érdekvédelmi szervezet képviselői. Az eredményeket 

sajtótájékoztatón értékelte Korodi Attila polgármester.  
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Gátalja kisváros Temesvártól délre, öt és félezer lakójának alig valamivel több, mint hat 

százaléka magyar.  A széthúzó közösség az elmúlt három választási ciklusban nem tudott 

képviseletet szerezni a városi tanácsban. Az idei helyhatósági választások előtt azonban 

megváltozott a helyzet, az RMDSZ jelöltlistájáról hárman is bejutottak a képviselőtestületbe, 

ez volt a magyar érdekvédelmi szövetség legnagyobb sikere Temes megyében. A siker titkáról 

beszél Kopornyai Tóth Zoltán, az RMDSZ városi elnöke. 

 

Szeretettel nevelés és lélekmentés. A Kárpátaljai Református Egyházkerület Tanügyi 

Bizottsága első alkalommal szervezett továbbképző konferenciát a református 

óvodapedagógusok és munkatársak számára. A Református Egyház Kárpátalja szerte 16 óvodát 

működtet.  

 

Óvodás gyermekek bevonásával ünnepelte 25. születésnapját Kolozsváron a Tóvidéki 

Református Óvoda. Az intézmény elmúlt negyedszázadáról, és annak megünnepléséről beszél 

az igazgatónő. 

 

Premier és gyereknap a kolozsvári Puck Bábszínházban. A magyar társulat bemutatta legújabb 

előadását Ukk Mukk Fukk, avagy Paprika Jancsi megmenti meseországot címmel, majd 

gyereknapi ünnepséget szervezett. A kétnapos szabadtéri rendezvény számos programmal 

várta az érdeklődőket. Az ünnepi eseményről a színház művésze Szücs Tamással beszél. 

 

Családi eseményként szervezték meg vasárnap a Kossuth Házban a gyereknapot. 30 gyerek, és 

családja vett részt a rendezvényen, ahol voltak vetélkedők, kézművesfoglalkozás, és persze 

üdítő, meg pizza is.  

 

Vasárnap zárult a Vajdaság legnagyobb népművészeti fesztiválja, a 60. Gyöngyösbokréta és a 

47. Durindó, amelyeknek Ada volt a házigazdája. 


